

[Text]

The Chairman: That is your head office?

Mr. Doering: Right. 15th floor, 1 Nicholas Street.

Senator Carney: I am just noticing in our excellent research paper on this bill that they point out that it is ironic that the national round table has been modelled on the Economic Council of Canada, because the Economic Council of Canada has been terminated as an agency as having become irrelevant to the policy process.

I have served on the Economic Council myself as a member, and that history would suggest that the same future could be in store for you if your organization was not considered relevant, and that is why I am asking: From where do you get your references for studies? Does the government refer to you areas for study?

Mr. Doering: No, they have not, Senator Carney. That is not to say that they could not.

Senator Carney: But who decides on how you spend your money in terms of which projects, or whatever?

Mr. Doering: Our own membership. We had a strategic planning exercise a year and a half ago. We picked six new priority areas that we would pursue, so long as funding could be arranged. Two of those we have not actually pursued yet because we do not have the money, but if we could complete some other files which we are just about to do, we can begin to pursue these additional lines.

Senator Carney: Can you tell us what your priorities are?

Mr. Doering: Yes. As a matter of fact, we list the 13 programs in our newsletter, a copy of which you have, at page —

Senator Carney: This one?

Mr. Doering: Yes. If I could refer you towards the back of that publication. We list the 13 programs that we have.

Senator Carney: I see, on page 28?

Mr. Doering: Yes.

Senator Carney: "Economic instruments." I think I should read them into the record, Mr. Chairman.

The Chairman: Very well. Go ahead, senator.

Senator Carney: It reads as follows:

The various initiatives undertaken are economic instruments, forest round table, pulp and paper round table, consensus decision-making, GATT biodiversity and rural renewal, sustainability reporting, trade and sustainability, sustainable communities, sustainable fisheries; planning for a sustainable future —

Is that different?

[Traduction]

Le président: C'est là qu'est votre siège?

M. Doering: Oui. Au 15^e étage, 1, rue Nicholas.

Le sénateur Carney: Je viens de remarquer, en parcourant notre excellent document de recherche sur ce projet de loi qu'on y fait observer qu'il est assez curieux que la Table ronde nationale soit inspirée du Conseil économique du Canada, puisque celui-ci a été supprimé et ne joue donc plus de rôle dans l'établissement des politiques.

J'ai moi-même été membre du Conseil économique, et on peut se demander si le même avenir ne vous est pas réservé si votre organisation n'est pas jugée utile et c'est pourquoi je vous pose la question: où prenez-vous vos références pour vos études? Est-ce que le gouvernement vous renvoie à des domaines d'étude?

M. Doering: Non, ils ne l'ont pas fait, sénateur Carney. Ce qui ne veut pas dire qu'ils ne pourraient pas le faire.

Le sénateur Carney: Mais qui décide de la manière dont vous dépensez votre argent pour tel ou tel projet?

M. Doering: Nos membres. Nous avons effectué un travail de planification stratégique il y a un an et demi. Nous avons retenu six nouveaux domaines dont nous nous occuperions en priorité, à condition de disposer des fonds nécessaires pour cela. En fait, il y en a deux auxquels nous ne nous sommes pas encore attaqués parce que nous n'avons pas l'argent nécessaire, mais ce sera possible dès que nous aurons clos d'autres dossiers, ce que nous sommes sur le point de faire.

Le sénateur Carney: Pourriez-vous nous dire quelles sont vos priorités?

M. Doering: Oui. En fait, nous dressons la liste des 13 programmes dans notre bulletin, dont vous avez un exemplaire, à la page. . .

Le sénateur Carney: Celle-là?

M. Doering: Oui. Veuillez regarder au dos de la publication. Nous y dressons la liste de nos 13 programmes.

Le sénateur Carney: Je vois, à la page 28?

M. Doering: Oui.

Le sénateur Carney: «Les instruments économiques». Je crois que je ferais bien de les lire pour le compte rendu, Monsieur le président.

Le président: Très bien, allez-y, sénateur.

Le sénateur Carney: Je lis:

Les différentes initiatives entreprises sont les instruments économiques, la table ronde sur les forêts, la table ronde sur les pâtes et papiers, la prise de décision par consensus, le GATT, la biodiversité et le renouveau rural, le rapport sur le développement durable.

Y a-t-il une différence?